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Referat af møde i Ældrerådet den 2. december 2024 

 

Deltagere: 

 Anne Klein 

 Erik Strand 

 Erik Thomsen 

 Eva Hansen 

 Frank Binderup 

 Hanne Trebbien 

 Hans Henrik Olsen 

 Hermand Pedersen 

 Marianne Lund 

 Marie Jørgensen 

 

Fraværende: 

 Fleming Friis Larsen 

 Vivi Skriver 

 Mariann Mehder 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Beslutning: Godkendt. 

 

2. Meddelelser fra formanden 

Fra formanden: Marie er inviteret til afslutningsseminar for GeriKom den 20. januar 

2025.  

 

Fra forvaltningen: Sundheds- og Omsorgschef Betina Arendt orienterede om en 

organisationsændring i Social, Job og Sundhed: Socialchef Christine Vendel er stoppet i 

Roskilde Kommune, og fremover bliver Karen Djørup, som er jobchef, også socialchef. 

Der besættes en chefstilling for forebyggelse og sundhed, der bl.a. omfatter 

træningsområdet.  

Betina holdt herefter et oplæg om velfærdsteknologi i Roskilde Kommune. Der blev 

drøftet en række spørgsmål under fremlæggelsen. 

 

3. Sager til behandling 

3.1 Ældrerådets årsestimat 2024 og budget 2025 

 
Beslutning: Erik Strand orienterede om budgettet for 2025 der, i henhold til vedtægterne, 
skal godkendes inden udgangen af 2024. Budgettet for 2025 blev vedtaget. Der blev 

udtrykt bekymring for udgifter til transport og temadage. 
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3.2 Ældrepolitisk konference i Vingsted den 27. november 2024.  

Beslutning: Marianne, Hans Henrik, Hermand og Erik S. deltog i konferencen. 

Hans Henrik deltog i en workshop om faste selvstyrende teams med et spændende oplæg 

fra en forsker på RUC. Marianne påpegede, at de kommende sundhedsråd bliver 

ansvarlige for den nære sundhed i kommunerne og derfor vigtigt for ældrerådet at blive 

inddraget i disse råds arbejde. Kommunen skal tage stilling til de forebyggende 

hjemmebesøg. Spørgsmålet om kvalitet bør i høj grad inddrage brugerne. 

     

3.3 Valg til Danske Ældreråd 

Beslutning: Marianne Lund ønsker at genopstille som repræsentant for kreds 7, hvilket 

kræver en indstilling fra Roskilde Ældreråd. Ældrerådet indstiller Marianne.  

     

3.4 Nyt fra Integrationsrådet. 

Beslutning: Marianne Lund er Ældrerådets repræsentant i følgegruppe til nyt tiltag med 

trivselsagenter, og Hans Henrik er suppleant. Marianne deltager i det konstituerende 

møde om mangfoldige seniorfællesskaber den 2. december 2024 og vender tilbage til 

Ældrerådet. 60PLUS kan bruges til at informere om projektet. 

  

3.5 Forslag fra Marianne Lund om nedsættelse af arbejdsgruppe vedr. 

Kommunalvalget den 18. november 2025. 

Beslutning: Nedsættelse af arbejdsgruppe drøftes på mødet i Ældrerådet den 6. januar 

2025. Erik Thomsen var ikke enig i dette. 

 

3.6 Forslag fra Hans Henrik om ændring af Ældrerådets vedtægter 

Beslutning: Hans Henrik redegjorde for sit forslag samt om processen for ændringer af 

vedtægterne. Ældrerådet besluttede, at forslaget drøftes på mødet i Ældrerådet den 6. 

januar 2025 og herefter sendes forslaget til reviderede vedtægter til Sundheds- og 

Omsorgsudvalget med henblik på efterfølgende beslutning i Byrådet.  

   

3.7 Årsplan for 2025 

Beslutning: Mette Olander deltager i Ældrerådsmødet den 6. januar 2025 og fortæller om 

sundhedsreformen og seniorcirkler, ældreloven og andre aktuelle emner. Marie har 

rettet henvendelse om at borgmesteren deltager i et møde i Ældrerådet i 2025.  

 

3.8 Nyt fra grupperne  

Beskæftigelses- og Socialgruppen: Hans Henrik sender beskrivelse af ressortområdet for 

BSU til arbejdsgruppen for at afsøge om der er temaer til et kommende møde i ÆR. 

Klima- og Miljøgruppen: Gruppen følger op på et eventuelt møde med Jonas Paludan om 

bl.a. offentlig transport og busser. 

Kultur- og Idrætsgruppen: Det er bekymrende, at der generelt skæres på midler til 

kulturelle og sociale arrangementer som fx Lørdags-jazzen. 

 

3.9 Konkrete erfaringer og oplevelser fra dagligdagen fra rådets medlemmer. 

Beslutning: Erik Thomsen oplyste, at de ældre han taler med generelt er tilfredse med 

ældreplejen bortset fra rengøringen. 
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3.10. Gensidig orientering fra ældrerådsmedlemmer, der er kontaktpersoner i Bruger- og 

Pårørenderåd (BPR). 

Hyrdehøj: Det nuværende BPR fortsætter, der er generelt lavt sygefravær, mange stabile 

medarbejdere, Samskabt Tilsyn fungerer tilfredsstillende. 

På Sank Jørgensbjerg mødte ingen op til BPR valget 

På Kastanjehaven var mange mødt op og der blev sammensat et 7 personers BPR. 

Kristiansminde: Der er et fuldt besat BPR. I gang med at certificere Marte Meo metoden 

for demente 

Margrethehjemmet holder jubilæum den 9. december 2024.  

 

3.11 60PLUS 

Beslutning: 60PLUS nr. 5 udkommer den 11. december 2024. 

 

4 Høringssvar.  

Beslutning:  

Udkastet til høringssvar til SOU-mødet den 5. december 2024 blev vedtaget med to 

ændringer. 

   

5 Samskabt Tilsyn.  

Beslutning: Marie har været til møde i Hjemmeplejegruppe Syd den 14. november 2024, 

og næste møde er den 23. januar 2025. 

Marianne er tilknyttet region midt, og hun er indkaldt til et møde den 21. januar om bl.a. 

etablering af et nyt kvalitetsråd. 

    

6 Sager til orientering: 

6.1  Nyt fra Danske Ældreråd:  

Beslutning: Der er formands- og næstformandsmøde den 5. december 2024. Marianne, 

Marie og Fleming deltager i mødet. Det nuværende statstilskud på 2,4 mio. kr. fjernes og 

omlægges til et bloktilskud til alle kommuners, som herefter skal sende pengene videre 

til Danske Ældreråd. 

 

6.2 Regionsældrerådet: Der var møde den 7. november 2024  

Beslutning: Der er lavet en mødeplan for 2025. 

      

  

7 Eventuelt 

Beslutning: Intet til dette punkt. 

 

Det næste ordinære møde i Ældrerådet holdes den 6. januar 2025. 


